
Protokół Nr XXIV/2016
z XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  

odbytej w dniu 28 kwietnia 2016 roku w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad  XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej.
4.  Informacja  o  działalności  MOPS  w  Łowiczu   za  2015  r.   oraz  planowanych

działaniach  i  potrzebach  na  2016  rok,  wraz  z  informacją  o  realizację  Gminnego
Programu Wspierania Rodziny w 2015 r.

5. Ocena zasobów pomocy społecznej.
6. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Łowicza 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  w art. 3 ust. 3
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie za 2015 r.

7. Rozpatrzenie uchwał: 
1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok,
2/  w sprawie  udzielenia  Powiatowi  Łowickiemu pomocy finansowej  z  budżetu  Miasta
Łowicza w formie dotacji celowej  z przeznaczeniem na budowę chodnika w pasie drogi
powiatowej nr 2754E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu,
3/ w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta  Łowicza na 

       lata 2016- 2018, 
4/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programy Przeciwdziałania

       Przemocy w Rodzinie na lata 2016- 2020, 
8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
11. Zakończenie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1
Otwarcia  obrad  XXIV  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska,  powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława Bończaka, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana
Arkadiusza  Podsędka,  Dyrektorów  jednostek,  Naczelników  Wydziałów,  Radcę  Prawnego
Panią Katarzynę Kranik- Saleh, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska  stwierdził,  że na Sesji  Rady Miejskiej
obecnych jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 
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Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  podziękował  Pani  Wiesławie  Gębura  Prezes
Łowickiego  Stowarzyszenia  „Dać  szansę”  za  wieloletnią  działalność  i  czynny  udział
w Stowarzyszeniu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska odczytał pismo z podziękowaniami. 

(stanowi załącznik)
Pani Wiesława Gębura Prezes Łowickiego Stowarzyszenia „Dać szansę” podziękowała za
wsparcie od Urzędu Miasta.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  poprosił  Radnych  o  wypełnienie
anonimowej ankiety dotyczącej  sposobu prezentowania uchwał na Sesjach Rady Miejskiej
w Łowiczu.

Ad. 2 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska stwierdził,  że  proponowany porządek
obrad XXIV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.
Radny  Mariusz  Siewiera  zaproponował,  aby  wprowadzić  do  porządku  obrad  projekt
uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 25
czerwca 2015 roku w sprawie utworzenia przez Gminę Miasto Łowicz spółki z ograniczoną
odpowiedzialnością  pod  firmą  „Centrum  Rozwoju  Lokalnego”  Sp.  z  o.  o  w  Łowiczu.
Stwierdził, że poprzez uchwalenie uchwały w dniu 25 czerwca 2015 roku został przekazany
dla spółki kapitał początkowy w wysokości 500.000 zł. Pieniądze te są zamrożone, a miasto
ma  spore  potrzeby  inwestycyjne,  środki  można  przeznaczyć  na  inny  cel.  Wielokrotnie
Burmistrz Miasta Łowicza deklarował, że spółka nie zostanie utworzona.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta środki w wysokości 500.000 zł, przeznaczone
na kapitał początkowy spółki nie zostały wykorzystane, w związku z tym, weszły na wolne
środki,  które  Urząd  Miasta  rozdysponował  w  roku  2016.  Kapitał  nie  został  zamrożony.
Uchwała nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 25 czerwca 2015 roku w sprawie
utworzenia przez Gminę Miasto Łowicz spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą
„Centrum Rozwoju Lokalnego” Sp. z o. o w Łowiczu została podjęta przez Radę Miejską. W
przypadku, gdyby Urząd Miasta ponownie chciał utworzyć spółkę to potrzebna jest decyzja
Rady Miejskiej o przeznaczeniu środków na kapitał początkowy spółki.
Radny  Mariusz  Siewiera stwierdził,  że  należy  uchylić  tą  uchwałę,  tym  bardziej  jeśli
Urząd  Miasta  rozdysponował  już  kwotę,  która  była  przeznaczona  na  kapitał  początkowy
spółki. Poprosił o chwilę przerwy w obradach Sesji Rady Miejskiej w celu dokonania nadzoru
prawnego nad projektem uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  poinformował,  że  wpłynął  wniosek
Burmistrza  o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi
Łowickiemu  pomocy  finansowej  z  budżetu  Miasta  Łowicza  w  formie  dotacji  celowej
z przeznaczeniem na budowę chodnika z zatoką parkingową w pasie drogi powiatowej nr
2754E-  ul.  Jana  Pawła  II  w  Łowiczu  i  wprowadzenie  w  to  miejsce  projektu  uchwały
w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta Łowicza
w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na budowę chodnika w pasie drogi powiatowej nr
2754E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu. 
Poinformował, że projekt uchwały został przedłożony Radnym na sali obrad.
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Radny Robert Wójcik złożył ustny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad Sesji Rady
Miejskiej  punktu:  „Ocena  zasobów  pomocy  społecznej”.  Odczytał  art.  16  a  ustawy
z dn. 16.03.2004 roku o pomocy społecznej ust. 1: „Gmina, powiat i samorząd województwa
przygotowują  ocenę  zasobów  pomocy  społecznej  w  oparciu  o  analizę  lokalnej  sytuacji
społecznej  i  demograficznej”  oraz  ust.  4:  „Organ  wykonawczy  jednostki  samorządu
terytorialnego przedstawia co roku do dnia 30 kwietnia odpowiednio Radzie Gminy, Radzie
Powiatu  a  do  dnia  30  czerwca  Sejmikowi  Województwa  właściwej  jednostki  samorządu
terytorialnego ocenę, o której mowa w ustępie 1. Poprosił, aby w punkcie 5 porządku obrad
wprowadzić punkt: „Ocena zasobów pomocy społecznej”.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził 10 minut przerwy w obradach
Sesji Rady Miejskiej w celu zaopiniowania co do zgodności z prawem przez radcę prawnego
Urzędu Miejskiego projektu uchwały zgłoszonego przez Radnego Mariusza Siewierę. 

Przerwa
Po przerwie:
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska poinformował,  że  nie  ma  formalnych
przeciwskazań, aby przyjąć wniosek Radnego Mariusza Siewiery w sprawie wprowadzenia
do porządku obrad oraz poddania pod głosowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia
uchwały nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 25 czerwca 2015 roku w sprawie
utworzenia przez Gminę Miasto Łowicz spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą
„Centrum Rozwoju Lokalnego” Sp. z o. o w Łowiczu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zaproponował przyjęcie projektu uchwały
do porządku obrad, poddając go pod głosowanie:

9 „za”, 0„przeciw”, 11 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska stwierdził, że Rada Miejska nie zmieniła
porządku obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej
Radny Robert Wójcik stwierdził, że nie rozumie czemu Radni wstrzymują się od przyjęcia
tego projektu uchwały. Zapytał, czy istnieje szansa na utworzenie spółki.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  na  najbliższą  Sesję  Rady
Miejskiej  w maju 2016 roku przygotuje  projekt  uchwały o uchyleniu  uchwały w sprawie
uchylenia uchwały nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 25 czerwca 2015 roku
w sprawie utworzenia przez Gminę Miasto Łowicz spółki z ograniczoną odpowiedzialnością
pod firmą „Centrum Rozwoju Lokalnego” Sp. z o. o w Łowiczu.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził głosowanie o  wprowadzenie do
porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Łowickiemu  pomocy
finansowej z budżetu Miasta Łowicza w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na budowę
chodnika w pasie drogi powiatowej nr 2754E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu:

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła
wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały.  Poinformował,  że  uchwała  będzie
rozpatrywana w pkt. 6, jako uchwała nr 2. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził głosowanie o  wprowadzenie do
porządku  obrad  punktu:  Ocena  zasobów  pomocy  społecznej  zgłoszonego  przez  Radnego
Roberta Wójcika:

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła
wprowadzenie do porządku obrad tematu: Ocena zasobów pomocy społecznej. 
Poinformował, że temat „Ocena zasobów pomocy społecznej” będzie rozpatrywany w pkt 5
porządku obrad. 

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z XXIII Sesji został wyłożony
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. Sekretarzem XXIII Sesji był Radny Krystian
Cipiński. Sekretarz Sesji oraz Radni nie zgłosili uwag do protokołów.      
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z XXIII
Sesji został przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXIV Sesji Rady Miejskiej zaproponował
Radnego Dariusza Dzika, który wyraził zgodę.

Ad. 4
Informację o działalności MOPS w Łowiczu  za 2015 r. oraz planowanych działaniach
i  potrzebach  na  2016  rok,  wraz  z  informacją  o  realizację  Gminnego  Programu
Wspierania Rodziny w 2015 r.– przedstawił Pan Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej.

(stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik podziękował Panu Markowi Dziedzieli Dyrektorowi MOPS za duży
wkład  pracy  w  przygotowanie  informacji.  Zapytał,  ilu  mieszkańców  Łowicza
kwalifikowałoby  się  na  chwilę  obecną  do  umieszczenia  ich  pilnie  w  Domach  Pomocy
Społecznej. Zapytał, jak ocenia wprowadzenie nowej ustawy o wspieraniu rodziny i systemie
pieczy zastępczej  w życie  i  jaki  ma  ona  wpływ  na  funkcjonowanie  rodzin.  Zapytał,  czy
MOPS wykonał ustawowy obowiązek zgłoszenia zbioru danych osób z Programu Rodzina
500+ do GIODO.
Pan Marek Dziedziela Dyrektor MOPS wniosek ze zbiorem danych jest przygotowany, ale
jeszcze nie został złożony do GIODO. Sprawa jest w finalizacji, wniosek będzie przesłany do
właściwego  inspektoratu.  W  MOPS  został  wdrożony  system  bezpieczeństwa
informatycznego.  Został  wyznaczony  administrator  danych  osobowych  i  administrator
bezpieczeństwa  informatycznego.  Dostęp  do  zbiorów  osobnych  mają  tylko  uprawnione
osoby.  Funkcjonuje  system  haseł  elektronicznych,  są  sporządzane  kopie  bezpieczeństwa
danych osobowych. 
Obecne uregulowania przepisów ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej
przewidują,  że  gmina  ponosi  skutki  finansowe  umieszczania  dzieci  w  placówkach  bądź
w  pieczy  zastępczej.  Po  6  latach  funkcjonowania  tej  ustawy  koszty  pobytu  dzieci
w  placówkach  opiekuńczych  przekraczają  100.000  zł  rocznie.  Burmistrz  Miasta  nie  ma
wpływu na wielkość zobowiązań. MOPS nie uczestniczy formalnie w procesie ustanawiania
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pieczy zastępczej,  jest ustanawiana na wniosek organu powiatu.  W przypadku negatywnej
opinii  organu  gminy,  piecza  nie  jest  ustanawiana.  Nie  wszystko  musi  być  uregulowane
w  przepisie,  dużo  rzeczy  może  zostać  uregulowane  na  zasadzie  dobrych  praktyk.
Ustanawianie pieczy zastępczej  to działanie ostateczne i doraźne.  Minusem wprowadzenia
nowej  ustawy o wspieraniu  rodziny i  systemie  pieczy zastępczej  w życie  jest  możliwość
wystąpienia  luki  czasowej  między  pozostawaniem  dziecka  bez  należytej  opieki
a ustanowieniem pieczy zastępczej. Bardzo dobrze przebiegła współpraca asystenta rodziny
z MOPS z pracownikami Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Na chwilę obecną jest 5
osób, które kwalifikują się do umieszczenia w Domu Pomocy Społecznej. Czas oczekiwania
na umieszczenie w DPS jest krótki. Sam zainteresowany wskazuje, do którego Domu Pomocy
Społecznej chce być przydzielony.
Radna  Karina  Sędkowska-  Staszewska zapytała,  ile  rodzin  z  ulicy  Podrzecznej,
Bielawskiej, Placu Przyrynek korzysta z pomocy asystenta rodziny. Czy potrzebujące rodziny
same zgłaszają się o pomoc do MOPS, czy pomoc jest im narzucana. Czy rodzice biologiczni
próbują odzyska
 opiekę nad dziećmi, które przebywają w rodzinach zastępczych w związku z wprowadzeniem
Programu  Rodzina  500  +.  Jaka  jest  procedura  odzyskania  przez  rodziców  biologicznych
opieki nad dziećmi.
Pan  Marek  Dziedziela  Dyrektor  MOPS procedura  odzyskiwania  dzieci  z  rodzin
zastępczych  funkcjonowała  od  zawsze,  nie  jest  niczym  nowym.  Powiatowe  Centrum
Zatrudnienia i Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej podlegają całkowitej decyzyjności Sądu
Rodzinnego. Rolą MOPS jest dostarczenie do Sądu Rodzinnego żądane informacje na temat
rodziny. Sąd Rodzinny bardzo roztropnie rozstrzyga w tego typu sprawach. Zaletą Programu
Rodzina 500 + jest wzmocnienie ekonomiczne rodzin najsłabszych. Wprowadzenie Programu
Rodzina  500  +  spowoduje  zahamowanie  zjawiska  umieszczania  dzieci  w  pieczach
zastępczych.  Asystent  rodziny  pracował  w  roku  2015  z  19  rodzinami,  z  5  zakończył
współpracę.  Dwie rodziny zadecydowały o zakończeniu współpracy z asystentem rodziny.
Z jedną rodziną została zakończona współpraca z uwagi na osiągnięcie zamierzonych celów.
Z dwiema rodzinami zakończono współpracę z uwagi na brak mierzalnych efektów.  W 2016
roku  pojawiła  się  konieczność  zatrudnienia  drugiego  asystenta.  W sytuacji,  kiedy  będzie
mniej  ustanawianych  pieczy  rodzin  zastępczych,  praca  z  rodzinami  biologicznymi  będzie
intensywniejsza.  Jeśli  powstaje  sygnał,  że  władza  rodzicielska  jest  sprawowana
nieprawidłowo, wówczas PCPR lub MOPS zwraca się z pismem o ustanowienie kuratora dla
rodziny.  Jeśli  kurator  sądowy potwierdzi  taką  konieczność  to  zostaje  ustanowiona  piecza
zastępcza.  W roku 2016 sąd  przywrócił  władzę  rodzicielską  na rzecz  rodziców i  nakazał
monitoring asystenta rodzinnego. 

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej– przedstawił Przewodniczący Komisji Rady Leszek
Plichta. 

 (stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  Informację
o działalności MOPS w Łowiczu  za 2015 r. oraz planowanych działaniach i potrzebach
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na 2016 rok, wraz z informacją o realizację Gminnego Programu Wspierania Rodziny
w 2015 r. do wiadomości.

Ad. 5 
Ocena zasobów pomocy społecznej- przedstawił Pan Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej.

(stanowi załącznik)
Radny  Robert  Wójcik  zapytał,  czy  miasto  Łowicz  rozważa  przystąpienie  do  Programu
„Wigor Senior”.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  Urząd  Miasta  rozważa
w szerszym kontekście przystąpienie do Programu „Wigor Senior”.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację Ocena
zasobów pomocy społecznej do wiadomości.

Ad. 6
Sprawozdanie  z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Współpracy  Miasta  Łowicza
z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami,  o  których mowa  w art.  3  ust.  3
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego
i  o  wolontariacie  za  2015 r.- przedstawiła Pani  Małgorzata  Nowak Naczelnik  Wydziału
Spraw Społecznych i Pan Michał Zalewski Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu, Turystyki i 
Organizacji Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Radny Mariusz  Siewiera  zapytał,  jak wyglądała dokumentacja  o zaleganiu  podatkowym
Klubu Sportowego „Pelikan”. Czy Urząd Miasta miał wiedzę przy udzielaniu dotacji w trybie
konkursowym o zaległościach Klubu.
Pan Michał  Zalewski Kierownik Biura ds.  Kultury, Sportu, Turystyki i  Organizacji
Pozarządowych poinformował, że sprawozdanie Klubu Sportowego „Pelikan” dotyczy tylko
dotacji  z  zakresu  Ustawy  o  pożytku  publicznym  i  wolontariacie.  Klub  otrzymał  dotację
celową  z  zakresu  wspierania  rozwoju  sportu.  Klub  Sportowy „Pelikan”  złożył  niezbędne
zaświadczenia z Urzędu Skarbowego i Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. 
Radny Leszek Plichta stwierdził,  że bardzo dobrze układa się współpraca Urzędu Miasta
z organizacjami samorządowymi. Poprosił o większe wsparcie finansowe od Urzędu Miasta
dla klubów UMKS „Księżak” Łowicz i  MUKS „Pelikan” Łowicz. Kluby te działają bardzo
prężnie,  rozwijają  się,  powołują  coraz  więcej  drużyn.  W  zarządzie  klubów  zasiadają
odpowiednie osoby, które wykazują się wielkim zaangażowaniem.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  Urząd  Miasta  dokładnie
przyjrzy się pracy tych klubów. Jeśli będzie taka potrzeba, to zwiększy dotację. 
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Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  opowiada  się  za  wspieraniem  finansowym  sportu.
Organizacje pozarządowe chcą robić dużo ale nie mają chętnych osób. Zaproponował, aby
rozważyć  wymóg  zwiększenia  uczestników  w  grupie  z  15  do  20  osób.  Podziękował
Burmistrzowi  Miasta  za  zrealizowanie  wniosku  swojego  i  Ryszarda  Szmajdzińskiego  w
sprawie  zmniejszenia  kosztów  na  obsługę  księgową.  Z  tej  informacji  wynika,  że  więcej
pieniędzy przeznacza się na działania merytoryczne. 

Opinię Komisji Społecznej– przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdza,  że  Rada  Miejska  przyjęła  sprawozdanie
z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Współpracy  Miasta  Łowicza  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2015 r.

Ad. 7.      Rozpatrzenie uchwał: 

 1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok-  przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta. 

( stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- poinformował o pomyłce na stronie  12  powinno być: 
„Maszt Wolności przy rondzie Niepodległości”. 
Radny Robert Wójcik- stwierdził że znowu pogarszają się wskaźniki bo wydatki bieżące 
rosną a dochody maleją  kosztem inwestycji. Zapytał o wykonanie dochodów z podatku PIT   
i CIT za trzy miesiące roku.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta- dochody z podatku PIT wynoszą 22,  87 %
kwotowo 255 00700 zł  i  jest to prawidłowe. Dochody z  podatku CIT wykonanie wynosi  
152 083 ,06 zł  tj. 19,01%  i tu zachodzi obawa, że nie zostaną wykonane dochody. 

Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
      19„za”, 0„przeciw” 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.
U c h w a ł ę Nr XXIV/156/2016
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2/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej   
z  budżetu  Miasta  Łowicza  w  formie  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  budowę
chodnika w pasie drogi powiatowej nr 2754E- ul. Jana Pawła II w Łowiczu- przedstawił
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.

( stanowi załącznik)
Radni uwag oraz pytań nie zgłosili.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowią  załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

      21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXIV/157/2016

3/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny dla
Miasta Łowicza na lata 2016-2018- przedstawił Pan Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej.

( stanowi załącznik)
Radny  Robert  Wójcik- na  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  zgłosił  postulat  do
rozważenia.  W przedłożonym  Programie  zbyt  mało  mówiono  o  monitoringu  i  ewaluacji.
Złożył  wniosek  o  nadanie  innego  brzmienia  rozdziałowi  XI  strona  37.  Wydział  Polityki
Społecznej Urzędu Wojewódzkiego wskazał, że te zmiany są potrzebne . 

(wniosek stanowi załącznik)
Radny  Leszek  Plichta-  poprosił,  aby  Radny  Robert  Wójcik  składał  takie  wnioski  na
posiedzeniu  komisji.
Radny  Robert  Wójcik-  poinformował,  że  poddał  te  poprawki  do  konsultacji.
Dyrektor  Dziedziela  konsultował  te  poprawki  z  Wydziałem  Polityki  Społecznej  Urzędu
Wojewódzkiego i nie wprowadzenie ich skutkowałoby zaleceniem poprawy Programu. 
Pan  Marek  Dziedziela  Dyrektor  MOPS-  podziękował  Radnemu  Robertowi  Wójcikowi
za zgłoszony wniosek, zgłoszone  zmiany  są konieczne.

Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta. 

( stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie  wniosku  zgłoszonego
przez Radnego Roberta Wójcika:

20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie  projektu  uchwały
uwzględniający zapisy przyjętego wniosku :

20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie..

U c h w a ł ę Nr XXIV/158/2016

4/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie na lata 2016- 2020-  przedstawił Pan
Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

( stanowi załącznik )

Radni uwag oraz pytań nie zgłosili.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta. 

( stanowi załącznik )
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

    20„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę Nr XXIV/159/2016

Ad. 7
Informację  o  działaniach  w  okresie  między  Sesjami–  przedstawi  Pan  Krzysztof  Jan
Kaliński Burmistrz Miasta.

( stanowi  załącznik)
Radny Marek Boroski- zwrócił  uwagę na nieprawidłowe  zabezpieczenie  studzienki przez
pracowników ZEC –u terenu na ul. Kaliskiej, własnymi siłami zabezpieczono teren płytami.
W  związku  z  organizacją  IV  edycji  Targów  Pszczelarskich  złożył  podziękowania:
księdzu   Wiesławowi  Skonecznemu  za  odprawienie  mszy  polowej,  Panu  Burmistrzowi,
Zbigniewowi  Kuczyńskiemu,  Arturowi  Michalakowi,  Katarzynie  Słoma,  Joannie
Mostowskiej,  Iwonie Kosiorek, Komendantowi Policji , Teresie Sokalskiej- Lebiodzie oraz
Orkiestrze Miejskiej  i  Janowi Dutkiewiczowi, dzieciom  z Przedszkola nr 3 i rodzicom za
okazaną pomoc przy organizacji targów pszczelarskich.
Nadmienił,  że  coś  niepokojącego  dzieje  się  w  orkiestrze  miejskiej,  sprzęt  muzyczny  jest
dobry i  „nie wymaga przestrojenia”.  Poinformował,  że w poczcie  sztandarowym z okazji
święta 3 Maja  udział wezmą  Radni: Paweł Pieta, Leszek Plichta i Mariusz Siewiera. 
Podziękował Burmistrzowi i Dyrektorowi ZUK za jakość wykonania ulicy Legionów.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- podziękował Radnemu Boroskiemu za życzliwe słowa. 
Miejska  Orkiestra dęta  utworzyła stowarzyszenie, które  zostało zarejestrowane w Sądzie
w Łodzi i to stowarzyszenie z woli członków orkiestry będzie  nią kierować. Instrumenty
muzyczne   są  własnością  miasta  i   nadal  pozostaną   pod  jego  pieczą.  Były  kłopoty

9



z  finansowaniem  orkiestry  miejsko  –  strażackiej,  Ochotnicza  Straż  Pożarna  wnosiła
o  uporządkowanie statusu  orkiestry. Orkiestrą kieruje kapelmistrz  pan Jan Dutkiewicz. 
Nic niepokojącego się w orkiestrze  nie dzieje. Poinformował że wpłynął 1 000 000 zł. na
konto  Urzędu  Miasta  w  związku  z  Programem  Rodzina  500+.  
Radny Robert Wójcik- podziękowanie należą się  Markowi Boroskiemu za zorganizowanie
IV edycji Targów Pszczelarskich. Poprosił o wywieszanie flag również  na 1 maja, nie tylko
na 3 maja. Zapytał jak rozstrzygnięto konkursy na wolne stanowiska urzędnicze.
Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz- poinformował że nie ma jeszcze rozstrzygnięć nowych
konkursów. 
Radna Zofia Wielemborek- podziękowała w imieniu  mieszkańców Łowicza , którzy byli  
w dniu 10 kwietnia   br.  na Powązkach za wspaniała  lekcję  historii,  którą  prowadził  Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz.
Corocznie miasto organizuje  takie wyjazdy. 
Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz-  podziękowanie należy się ludziom, którzy w wolny
dzień (w niedzielę) pojechali. Tylko Łowicz składa kwiaty na Powązkach w dniu 10 kwietnia.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska przyjęła  informację do wiadomości.

Ad. 8
Interpelacje, zapytania, sprawy różne
Przewodniczący Rady–  poinformował, że na wszystkie  interpelacje i zapytania udzielono
odpowiedzi.
Przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez Radnych.
Zaprosił Radnych  na uroczystość rocznicową Klubu Seniora „Radość” w dniu 20.05.2016 r.
o godz. 14- tej w  sali barokowej  w Muzeum. 
Radny  Robert  Wójcik- zapytał  czy  konserwator  zabytków  wydał  zgodę  na  renowację
kapliczki na ul. Armii Krajowej.
Osobiście nie widzi konieczności zatrudniania nowych pracowników w Urzędzie Miejskim.
Może warto zastanowić się na utworzeniem Centrum Usług Wspólnych tak jak proponował
Przewodniczący Rady Michał  Trzoska. 
Zapytał  co  dalej  ze  Związkiem Międzygminnym  „  Bzura”  do  o  ugody nie  doszło.  Taka
sytuacja dalej trwać nie może. 
Złożył  interpelację  wspólną  z   Radnym  Siewierą   dot.  inwestycji  pn.  „Budowa  sieci
kanalizacji  wraz  z  przyłączami  i  przepompowniami  sieciowymi  w  ul.  Łódzkiej  i  ul.
Makowiska   oraz  sieci  kanalizacji  sanitarnej  w  ulicy  równoległej  do  ul.  Ekonomicznej
w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Pan Krzysztof  Kaliński Burmistrz- poinformował,  że  nie pytano o zgodę konserwatora
zabytków na remont   kapliczki.  Burmistrz   rozmawiał  z  ks.  Skoniecznym.  Kapliczka  nie
znajduje się w strefie konserwatorskiej. 
Podjęto wspólne prace z ZGM i ZUK.  Zastanawiano  się nad utworzeniem  Centrum Usług
Wspólnych  ale  w  tej  sprawie  będzie  potrzebna  uchwała  Rady  Miejskiej   Na  stworzenie
takiego  Centrum  i  wyborem  formy  prowadzenia  jest  czas  do  końca  roku.  Jeśli  chodzi
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o Związek Międzygminny „ Bzura”  to spór i próby ugody na razie stanęły w miejscu, nie
wiadomo co będzie dalej. To Rada Miejska zadecydowała o wystąpieniu ze związku. Zwrócił
się z zapytaniem do Radnego  czy proponuje ponowne  wstąpienie do Związku.  
Radny Robert Wójcik- to  Burmistrz jest od przedstawiania koncepcji a Radny będzie  ją
oceniać. Poprzednia Rada  była za wystąpieniem ze Związku, bo miasto Łowicz nie miało
wpływu na politykę Związku a było jego największym udziałowcem. Nie może być takiej
sytuacji że przez tyle czasu nic się nie robi w tej sprawie. 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  ale  to  właśnie  Radny jest  przedstawicielem władzy
uchwałodawczej a  Burmistrz wykonawczej. 
Radny Robert Wójcik- niech Burmistrz przygotuje koncepcję, którą rozważy Rada. Jeśli nie
ma alternatywy to najlepiej byłby wstąpić ponownie do Związku. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska - jeden członek zarządu Związku nie będzie w stanie
przeforsować spraw i przekonać  innych członków zarządu. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- przedstawiciele Miasta Łowicza w Związku nie potrafili
się przebić na walnych zgromadzeniach Związku, proponowano  rozsądne rzeczy różnego
typu. Na prośbę Zarządu Związku  Burmistrz  osobiście prowadził rozmowy z Marszałkiem
Sejmiku Samorządowego , Dyrektorem Wojewódzkiego  Inspektoratu Ochrony Środowiska
za co potem miasto Łowicz było lekceważone. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK– wg. ustawy o gospodarce odpadami aktualny stan
wygląda  tak,   że   Województwo  przygotowało  wojewódzki  plan  gospodarki  odpadami
w którym składowisko  w Jastrzębi jest instalacją zastępczą do 2018 roku.  Po zmianie ustawy
instalacją  zastępczą  może  być  tylko  Regionalna  Instalacja  Przetwarzania  Odpadów
Komunalnych. 
Natomiast wskazuje, że śmieci z Łowicza  będą wożone do Piasków Bankowych, nie wchodzi
w  grę  wożenie  śmieci  do  Krzyżanowka.  Miasto  będzie  realizować  przetarg  na  odbiór
odpadów.  Niezależnie czy  miasto Łowicz będzie w strukturze Związku czy nie, śmieci będą
trafiać do Piasków  Bankowych. 
Radny Robert Wójcik- ale dla członków Związku koszty będą mniejsze.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK- zmieniło się prawo w sprawie taryf na śmieci, 
zmiany dot. dofinansowywania powodują mocne ograniczenia tego rodzaju dopłat. System 
ma się sam finansować. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- nawiązał do złożonej interpelacji Radnych Wójcika
i  Siewiery  dot.  kanalizacji  w  Łódzkiej,  nie  ma  żadnych  skarg  mieszkańców,  nie  można
mówić że jest to bomba ekologiczna. 
Radny Krzysztof Olko- nie można w tej chwili decydować czy wstąpić czy nie wstępować
do Związku, ponieważ nie znamy stawek. Osobiście wstrzymałby się bo uważa że to Związek
pierwszy powinien się ubiegać o śmieci z Łowicza. Powinno się  poczekać i nie rozmawiać ze
związkiem. 
Radny Mariusz Siewiera- w interpelacji jest napisane: „gdyby okazało się że kanalizacja jest
nieszczelna”.  
Czy  jest  możliwa  do  wykonania  kalkulacja  o  której  mówił  Pan  Gawroński.  
Jego zdaniem Związek Międzygminny „ Bzura” nie musi walczyć o śmieci z Łowicza bo te
prędzej czy później muszą tam trafić. 
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Pan Paweł  Gawroński   Naczelnik  WSK-  można  w tej  chwili  zrobić  symulację  ale  nie
można  wykonać  dokładnej  kalkulacji,  będzie  ona  możliwa  do  wykonania  dopiero  po
zakończeniu inwestycji.  
Radny Krzysztof Olko- zapytał czy związek może sam sobie ustalić opłaty za śmieci.
Pan Paweł Gawroński  Naczelnik WSK- Łowicz jest przypisany wstępnie do Piasków 
Bankowych. W  opłatach nie będzie dobrowolności. Nie ma możliwości aby  zakład                
w Piaskach  Bankowych mógł sobie windować opłaty. 
Radny Mariusz Siewiera- skoro można zrobić  symulację  kwot to może należałoby usiąść
i wykonać coś takiego, będzie ogólna wiedza.
Radny Robert Wójcik-pamiętać należy, że śmieci to jest ogromny biznes i dochody.
Radna Karina Sędkowska Staszewska  -  nawiązała do  realizacji z budżetu obywatelskiego
w kwestii zazielenienia Nowego Rynku, Przyrynku i ul. Kurkowej.  Jest wiosna i dobrze aby
pojawiły  się  jak  najszybciej  drzewa  w  donicach  na  Nowym  Rynku.  Można  obsadzić
drzewami place zabaw w mieście .
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- poinformował, że wszystkim zależy żeby miejsca zabaw
i odpoczynku były w dobrym zacienionym miejscu. W mieście sadzone są  nowe drzewa przy
placach zabaw.
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik WIR-  na Nowym Rynku będą wieże kwiatowe o wysokości
1.80 m w każdej posadzone  będzie ok. 100 pelargonii  jest  na to zgoda  konserwatora 
zabytków. Na ul. Przyrynek  będzie  posadzonych 9 klonów kulistych i krzewy które upiększą
ten teren. 
Na ul. Kurkowej występuje problem w kwestii ogrodzenia. Prace powyższe rozpoczną się ok. 
15 maja br. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski-  zapytał dlaczego sadzone są klony, które są
pasożytami a nie lipy.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- stwierdził, że w wielu miejscach w mieście sadzone są
lipy. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Henryk  Zasępa-  przypomniał  że  składał  interpelację
w sprawie znaków drogowych, poprosił o dokończenie tego co miało być wykonane, przy
posesji  nr  22  stoi  nadal  zły  znak.  Podziękował  za  dotychczasowe  prace.  
Mieszkańcy zgłaszają  potrzebę  budowania skrzyżowań z ruchem okrężnym w Łowiczu np.
skrzyżowanie ul. Ułańskiej i ul. Starościńskiej i ul. Topolowej.
Radny Krzysztof Wieteska- złożył 2 interpelacje na piśmie:  o wystosowanie pisma do PKP
PLK  SA.  Centrum  Realizacji  Inwestycji  o  postawienie  ekranów  akustycznych  od  stacji
Łowicz Główny do bloków kolejowych.
- o powtórne rozpatrzenie prośby MSM „Oszczędność” w sprawie zamontowania słupków
stalowych w szczycie bloku od ul Bolimowskiej i ul. Baczyńskiego przy nowym chodniku.

(stanowią załączniki)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- istotnie skrzyżowania z ruchem okrężnym są dobrym
rozwiązaniem. Nie  można urządzić takiego rozwiązania  przy  skrzyżowaniu  ul. Topolowej 
i ul. Ułańskiej zostało ono  niedawno wykonane z dofinansowaniem środków zewnętrznych. 
Podziękował  za  uwagi  radnego  Zasępy.  W  sprawie  ekranów  dźwiękochłonnych  zostanie
przygotowane pismo. 
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Radny  Paweł  Pięta-  stwierdził  że  „lipa”  to  jest  na  ul.  Browarnej  gdzie  bruk  się  luzuje
i należy to poprawić.
Złożył interpelację na piśmie  o podjęcie działań mających na celu zachęcanie rodziców do
posyłania dzieci 6–letnich do łowickich szkół podstawowych.

(stanowi załącznik)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- bruk zostanie poprawiany, Dyrektor ZUK sprawdzi to
na miejscu dot. to również  studzienki kanalizacyjnej  na ul.  Bielawskiej. Miasto prowadziło
już  działania  przekonywujące  rodziców  do  posyłania  dzieci  do  1  klasy.  Dzieci  można
zapisywać do 1 klas do końca sierpnia br. Dziecko w świetlicy szkolnej  ma pełną  opiekę,
może  również zjeść  obiad.
Radny  Leszek  Plichta-  zapytał  co  z  budową  basenów  na  ul.  Kaliskiej.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz– poinformował ,że przygotowywane są 2 przenośne duże
baseny  usytuowane będą przy dawnym Sądzie, zacienione drzewami. Otwarcie planowane
jest na koniec czerwca br. 
Radny Leszek Plichta- podziękował za informacje, takie baseny to bardzo ważna sprawa
dla  mieszkańców.  Zapytał  Przewodniczącego  Rady  czy  zmienił  się  przepis  dot.  ochrony
prawnej  radnych przed zwolnieniem z pracy. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska- poinformował, że może przygotować odpowiedź na
piśmie bo teraz nie odpowie  na to pytanie.
Radny Krystian Cipiński- zapytał czy w tym roku będą prowadzone prace konserwacyjne
nawierzchni  skate parku w parku Błonie. 
Zapytał czy planowana jest nagroda łowicka  za czynną działalność społeczną, nawiązał do
wcześniej złożonej przez siebie interpelacji. 
Czy planowane są prace dot.  doświetlenia  ul.  Tuszewskiej przy sklepie Intermarche w tej
sprawie również składał wcześniej interpelacje 
Złożył na piśmie interpelację w sprawie możliwości wprowadzenia płatności karta płatniczą 
w kasie Urzędu Miejskiego.

(stanowi załącznik)

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz -rozważano rozszerzenie  nagród dla osób zasłużonych
dla Łowicza, Biuro ds. Kultury, Sportu i Turystyki i Organizacji Pozarządowych przygotuje
projekt w powyższej sprawie. 
Pan Arkadiusz  Podsędek Skarbnik Miasta - przepis stanowi ze koszty obsługi i płatności
kartą ponosi podatnik. Urząd Miejski ma kilka kont i rachunków bankowych na poszczególne
podatki i opłaty należałoby  zainstalować osobne terminale na odrębne podatki.  Za terminale
trzeba  było  by  zapłacić,  utrzymanie  jednego  urządzenia  to  ok.  200  zł  miesięcznie.
Rozstrzygnięcie na obsługę bankową jest na 5 lat.
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska–  poparł  wniosek  złożony  przez  Radnego
Cipińskiego,  skoro  inne  miasta   wprowadziły  taką  możliwość  to  i  w Łowiczu  można  to
wprowadzić.
Radny Krystian Cipiński- orientował się jak to wygląda w innych miastach i kwestia opłat
za  to jakiś absurd, poprosił o  odpowiedź pisemną na to zapytanie.
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Radny  Mariusz  Siewiera- poparł  pomysł  wprowadzenia  płatności  kartą.  Zapytał  czy
wpłynęła  już  subwencja  oświatowa.  Jak  jest  z  wykonaniem  porozumienia  zawartego
z  Klubem Sportowym  „Pelikn” czy płaci terminowo. 
Pan Arkadiusz  Podsędek Skarbnik Miasta– nie wpłynęła dotacja na przedszkola,  nadal
nie  wpłynęła  żadna  rata.  Miasto  otrzymało  dotację   na  zwrot   akcyzy  za  paliwo,  termin
wypłaty upływa jutro. 
Klub Sportowy „Pelikan ”wywiązuje się terminowo z podpisanego porozumienia, wpłynęła
rata  płatna do końca marca br. 
Radny  Jerzy  Stobnicki-  zapytał  czy  w  ramach  rewitalizacji  ratusza  jest  przewidywana
rewitalizacja dziedzińca ratusza. Na jakim etapie są prace związane z rewitalizacją Starego
Rynku.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  nie  jest  przewidziana  rewitalizacja  dziedzińca  przy
ratuszu,  zostanie  on  poprawiony  ale  nie  teraz.  Jutro  upływa  termin  składania  prac  do
konkursu, 3 firmy przeszły weryfikacje wstępną.
Radny Leszek Plichta-  złożył wniosek o  zmianę terminu sesji w miesiącu czerwcu br.  
z 30  na 23 czerwca  br. oraz zmianę terminu posiedzeń komisji 

(stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Michał Trzoska- zaproponował przegłosowanie zmianę  terminów
zaproponowana we wniosku Radnego Leszka Plichty. 

21„za”, 0„przeciw” 0 „wstrzymujących”

Wniosek  o zmianę terminu Sesji Rady w  miesiącu czerwcu został przyjęty jednogłośnie. 

Radny Krzysztof Wieteska- podziękował  Burmistrzowi i Panu Gawrońskiemu za wycinkę
drzew.
Radny  Krzysztof  Janicki-  zapytał  czy  jest  możliwość  utworzenia  żłobka  w  osobnym
budynku  i  utworzenia  2  lub  3  oddziałów  nie  tak  jak  do  tej  pory  jedno  pomieszczenie
w przedszkolu.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  stwierdził,  że  nie  ma  takiego  zapotrzebowania
w mieście. 
Radny  Robert  Wójcik-  ponowił  prośbę  o  odczytanie  odpowiedzi  na  interpelację
Przewodniczącego Trzoski.
Radna Karina Sędkowska– Staszewska– poparła wniosek radnego Janickiego. Wiadomym
jest że zagospodarowanie nowego miejsca to czas i koszty. Jest dużo chętnych jest na osiedlu
Górki, a przedszkole jest małe. Zapytała ile osób chce zapisać swoje dzieci do żłobka.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  problem  z  tworzeniem  nowych  oddziałów
w  przedszkolach  mają  wszystkie  placówki  w  Polsce.  Wszyscy  przenoszą   oddziały
przedszkole do szkół podstawowych, do gimnazjów i nawet szkół ponadgimnazjalnych. Nie
ma potrzemy budowy nowego przedszkola,   czy żłobka bo to jest opcja tylko na rok. 
Radna Zofia Kroc- zapytała co z siedzibą dla stowarzyszenia „Łowicki Klub Amazonek”
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz– poinformował , że trwają poszukiwania miejsca dla,  
„Łowickiego Klubu Amazonek” jest problem z odpłatnością za lokale przez  stowarzyszenia. 
Rada powinna podjąć  uchwalę  o zwolnieniu określonych organizacji i stowarzyszeń z opłat 
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albo zmienić zasady przyznawania dotacji. 
Radna Zofia Wielemborek- służby miejskie zrobiły wszytko aby zabezpieczyć dzieciom 
miejsca w przedszkolach.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz-  to  dobrze  że  trwa  dyskusja  nad  przedszkolami
i szkołami w mieście, zapewnił że wszystkie dzieci będą mieć miejsce w przedszkolu.
Radny Krzysztof  Janicki-  pytał  o możliwość  rozdzielenia  żłobka od przedszkola bo jest
w jednym obiekcie, to jest nie  jest pomysł na dziś, tylko na przyszłość. Przydałoby się nowe
przedszkole na Górkach.
Radna Karina  Sędkowska–  Staszewska– miejskie  przedszkola  są  świetnie  prowadzone,
dobrze zorganizowane są  pomieszczenia na nowe oddziały. 
Radny Mariusz  Siewiera-   zapytał  w jakiej  cenie  są  wynajmowane powierzchnie  na  ul.
Kaliskiej 6 
Pani Alina Guszlewicz Naczelnik WLD-  około 20 zł za m 2 są  tam  już media wszystkie.
Każdy lokal  użytkowy jest  wynajmowany  na  zasadzie  przetargu.  Biuro  poselskie  zostało
wynajęte  na zasadzie negocjacji.
Radny Mariusz Siewiera-  poprosił o przygotowanie informacji w tym temacie.
Radna Zofia Kroc- jaka najwyższa kwota została wypłacona  z Programu  Rodzina500 + .
Przewodniczący Rady Michał Trzoska- poinformował,  że dwukrotnie wypłacono kwotę  
3.000 zł.
Pan Radosław Kupiec- Prezes Stowarzyszenia  „Orkiestra  Dęta w Łowiczu” zapytał co jest
przyczyną  wypowiedzenia warunków zatrudnienia kapelmistrza pana Dutkiewicza. 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz – zapewnił że nie  ma żadnych obaw, orkiestra będzie
istniała, nie ma  obaw że  orkiestra nie otrzyma dotacji. 
Pan Radosław Kupiec- w ŁOK została wszczęta procedura redukcji etatów. 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz - będzie inna forma zatrudnienia kapelmistrza. Jest taka
konieczność. Niepotrzebnie jest robiony szum . 
Radny Marek Boroski- zapewnienia Pana Burmistrza powinny  wystarczyć. Przełożonym
służbowym dla Dyrektora ŁOK jest Burmistrz.
Radny Krzysztof Olko-  złożył  następujące interpelacje:
-o naprawę ławek i uporządkowanie terenu  do nich przyległego Przy Targowisku Miejskim od ul.
Starzyńskiego,
-o zamontowanie kosza na śmieci na ul. Kurkowej na chodniku po stronie północnej,
-o usunięcie skrzynki telekomunikacyjnej na ul. Konopackiego na wysokości wjazdu do marketu
Mila,
-o budowę miejsc parkingowych na ul. Jana Pawła II na wysokości OSiR w Łowiczu.

(stanowią załączniki)

Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz - czas pokaże co będzie dalej.
Przewodniczący Rady Michał Trzoska odczytał odpowiedź na swoją interpelację.
Następnie  odczytał  zapytanie   złożone na piśmie  dot.  organizowania  przez Urząd Miejski
grupowych zakupów.

(stanowi załącznik)
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska  odczytał  zapytanie  na piśmie dot.  czy
Miasto  Łowicz  odlicza  podatek  VAT  od  wydatków  ogólnych  związanych  z  jego
funkcjonowaniem.

(stanowi załącznik)

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta zwrócił się do Przewodniczącego Rady Michała
Trzoski,  że trzeba  znać  prawo w tej  materii.  Nie  ma  możliwości,  jeżeli  podatnikiem jest
gmina,  odliczenia  częściowo podatku VAT.  Ministerstwa Finansów zajęło  stanowisko,  że
jeżeli  gmina  chce  korygować  VAT,  to  5  lat  wstecz.  Nie  ma  możliwości  wybiórczego
korygowania podatku np. za jedną inwestycję,  za wydatki administracyjne i środki unijne.
Urząd Miasta nie będziemy odzyskiwać podatku VAT za 5 lat wstecz.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta zwrócił uwagę Panu Arkadiuszowi Podsędkowi
Skarbnikowi Miasta,  aby zwracał  się innym tonem do Przewodniczącego Rady Miejskiej.
Jako  Burmistrz  ma  prawo  zwrócić  uwagę  swojemu  pracownikowi.  Poprosił,  aby  bez
pouczania spokojnie odpowiedział na zagadnienie.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta  poinformował,  że nie odpowiada tylko Panu
Przewodniczącemu, ale zwraca się do wszystkich Radnych, licząc na rozsądek i zrozumienie.
Urząd Miasta otrzymał pisma w sprawie odliczania podatku VAT. Wystosował odpowiedź, że
nie będzie korygować VAT-u i zwracać środków unijnych wraz z odsetkami. W przypadku
kiedy Parlament czy Unia Europejska podejmie decyzję o konieczności zwrotu za inwestycje,
z których można było odliczyć  VAT, skutki zwrotu tego VAT-u poniesie Skarb Państwa.
Urząd Miasta  zdecydował się takie  rozwiązanie.  Stwierdził,  że  temat  powinien już zostać
zamknięty. Jeżeli Urząd Miasta w przyszłości chce myśleć o wysokim zwrocie podatku VAT,
to nie można oczekiwać, że stowarzyszenia będą płacić za wynajem obiektów sportowych.
Ponosząc tysiące złotych na modernizację i  na remonty Urząd Miasta nie będzie odliczać
podatku VAT, ponieważ nie będzie mie
 przychodów  związanych  ze  sprzedażą  opodatkowaną.  Poprosił  Radnych,  aby  przy
podejmowaniu  uchwał  mieli  to  na  względzie.  Każde  zwolnienie,  każde  nieodpłatne
udostępnienie obiektu obniża wskaźnik odliczenia podatku VAT liczonego strukturą. Łowicki
Ośrodek Kultury wprowadził opłatę dla dzieci za wstęp w czasie ferii zimowych, ponieważ
wpuszczenie  dzieci  za  darmo  powodowało,  że  zamiast  odzyskać  miesięcznie  10.000  zł
odzyskiwano 5.000 zł.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  podziękował za udzielenie odpowiedzi,
Zapytał, jak to się dzieje, że są w Polsce gminy, które są w stanie odzyskiwać VAT.
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta poinformował, że jest to uzależnione od tego,
czy gminy wykorzystywały daną inwestycję do celów opodatkowanych.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska wyjaśnił, że pytał o wydatki ogólne a nie
o inwestycje.
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta wyjaśnił,  że  w  sytuacji  gdy  dana  gmina
wykonała salę w szkole i jej nie wynajmuje, nie mając dochodów opodatkowanych na pewno
nie odliczy sobie VAT-u. Natomiast jeżeli zbudowała centrum, gdzie oprócz wynajmowania
przez szkołę również prowadziła odpłatną działalność „ovatowaną”, wtedy mogła częściowo
odzyskać. W Łowiczu nie było takich przypadków.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  zapytał,  co  z  kwestią  wydatków
ogólnych, bo o tym jest mowa.
Pan Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta poinformował,  że  wpłynęło  pismo  Ministra
Finansów,  skierowane do wszystkich  Urzędów Skarbowych.  Jeżeli  Urząd Miasta  wykona
odliczenie jakiegokolwiek wydatku, należy korygować VAT za 5 lat wstecz. Jeżeli tego nie
uczyni, to wszelkie nieprawidłowości wykaże kontrola. Z tej kontroli wyjdzie, że to Urząd
Miasta będzie dopłacać a nie odzyska VAT. Temat ten wraca kolejny raz, nie poparty niczym
konkretnym. Zupełnie inna sytuacja jest wtedy, jeśli gmina ma jedno konto, inna jest sytuacja
kiedy  gmina  ma  kilka  konto  dochodowych,  gdzie  odrębnie  figurują  dochody  za  śmieci,
dochody z podatków. Jeżeli  jest jedno konto dochodowe w gminie,  jest  łatwiej,  ale może
funkcjonuje  w  niej  inny  system  finansowo-  księgowy.  Może  nie  korzysta  się
z indywidualnych  numerów bankowego konta dla  podatnika-  „iwm”.  Nie ma  dużo gmin,
gdzie „iwm-y” funkcjonują tak sprawnie jak w Urzędzie Miasta w Łowiczu. Przeprosił za
swoje  zachowanie.  Poprosił,  aby  nie  wracać  już  do  tego  tematu,  ponieważ  został  jasno
i  wyczerpująco  omówiony,  chyba  że  ktoś  przedstawi  tak  dobre  argumenty,  że  przekona
wszystkich  i  sam  poniesie  odpowiedzialność  za  swoją  decyzję.  Poinformował,  że  może
zainteresowanym osobom wydrukować, udostępnić pisma dot. stanowiska Ministra Finansów
i Urzędów Skarbowych w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska poinformował, że wielu gminom udaje się
odliczyć  nawet  ok  60%  VAT  z  wydatków  ogólnych.  Dzisiejsze  zapytanie  dotyczyło
wydatków związanych z funkcjonowaniem miasta, a nie samych inwestycji. Stwierdził, że ma
prawo pytać nawet dwa razy o to samo.

Ad. 9.
Następna Sesja planowana jest na dzień 31 maja   2016 r. godz. 12.00 z tematami: 

1. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta.
2. Sprawozdanie  z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Mieszkaniowym

Zasobem Gminy Miasta  Łowicza w latach 2013- 2017.

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
Komisji w miesiącu maju br. 

( stanowi załącznik)
      

Ad. 10.
Na tym zakończono obrady XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                         Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                                Dariusz Dzik      Michał Trzoska

A. Dylik                                  
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